
 در حالی احمد 
سعيد احمديان

     گزارش
سعــادتـمند، 
مدیرعامـــل 
جدید اسـتقلال وعده درآمد 300 میلیاردی 
برای آبی ها را داده است که هواداران استقلال 
و پرسپولیس کم چنین وعده های بی سرانجامی 

از مدیران شان نشنیده اند.
گویا رسم شان است؛ روزهای اول که می آیند سینه 
سپر می کنند و تا می توانند از برنامه ها و هدف های 
بزرگ شان برای باش��گاه می گویند، به طوری که 
گویی مدیران قبلی هیچ بوده اند و الان تازه باشگاه 
مدیر دار شده است. از خودشان چهره یک مصلح 
می سازند که گویا آمده تا همه مشکلات چندده 
ساله یک باشگاه را حل کند و همه چیز را سامان 
دهد. همین است که در اولین مصاحبه های شان 
کم وع��ده نمی دهند و بلندپ��روازی نمی کنند، 
گویی که انگار با آمدن این مدیر دیگر نباید آب در 
دل بازیکنان و هواداران تکان بخورد؛ این حکایت 
مدیرانی اس��ت که فوتبال ایران و به خصوص دو 
باشگاه استقلال و پرسپولیس در سال های اخیر 

کم به خودشان ندیده اند.
قرمز و آبی پایتخت سال هاست با چنین مدیرانی 
س��ر و کله می زنند. در همین هفت ماه گذش��ته 
در اس��تقلال از خلیل زاده و فتح الله زاده بگیرید 
تا امروز که س��عادتمند پش��ت میز مدیرعاملی 
می نش��یند، در پرس��پولیس هم از انصاری فرد 
گرفته تا رسول پناه، کم وعده و وعیدهای بزرگ 
از این مدیران، ه��واداران دو تیم بزرگ پایتخت 

نش��نیده اند، وعده هایی که حال ای��ن روزهای 
استقلال و پرسپولیس به خوبی نشان از آن دارد 
که آن وعده های کادوپیچ تنها یک شعار توخالی 
بوده اس��ت، آن هم بدون اینکه پاسخ دهند چرا 
سهم باشگاه ها از برنامه های بزرگ شان که در بوق 
و کرنا کرده بودند، امروز هیچ است و در باشگاه 
همچنان بر همان پاشنه سابق می چرخد، بدون 

آنکه آب از آب تکان خورده باشد!
   از درآمد 150 میلیاردی تا ستاره سوم آسیایی

بیاید تنها دو نمونه از وعده هایی را که در همین 
هفت ماه گذشته مدیران تازه وارد و جدید داده اند 
با هم مرور کنیم و برسیم به جدیدترین ادعاهایی 
که مدی��ران تازه وارد اس��تقلال و پرس��پولیس 
مطرح کرده اند. از وع��ده درآمد 150 میلیاردی 
انصاری ف��رد برای پرس��پولیس و وعده س��تاره 
سوم و سومین قهرمانی استقلال در آسیا توسط 
فتح الله زاده زمان زیادی نمی گذرد. محمدحسن 
انصاری فرد بهمن ماه س��ال گذش��ته بود که در 
مراسم رونمایی از اپلیکیشن باشگاه پرسپولیس 
مدعی ش��د که این اپلیکیش��ن می تواند درآمد 
سالانه 150میلیاردی برای این تیم داشته باشد: 
»بی شک این فعالیت جدید درآمدزا  خواهد بود و 
براساس پیش بینی ها حداقل سالانه 150 میلیارد 
تومان به درآمد باشگاه اضافه خواهد شد. با این 
قرارداد مشکل اقتصادی باشگاه تا حدود زیادی 

برطرف می شود.« 
یک ماه بعد از این وعده اما انصاری فرد تنها پس 
از ش��ش ماه از خوردن حکم مدیریتی به نامش 

به دلیل اختلاف با هیئت مدیره اس��تعفا داد و از 
مدیریت پرس��پولیس کناره گیری کرد تا بعد از 
رفتنش یکی از اعضای هیئت مدیره به مدیرعامل 
مس��تعفی قرمزها درباره وعده ای ک��ه داده بود 
اینطور کنایه بزند: »آق��ای انصاری فرد آن 150 
میلیارد کو، آن 150 میلی��اردی که چند بار در 
رس��انه ها و رس��انه ملی گفتید، کجاست و کجا 

بردید؟«
مدیران اس��تقلال هم دست کمی از پرسپولیس 
ندارند، مانند وعده ستاره س��وم یا همان کسب 
س��ومین قهرمانی اس��تقلال در آس��یا که علی 
فتح الله زاده اس��فندماه گذش��ته وقت��ی پس از 
تکاپوی زیاد حکم مدیرعاملی باش��گاه به نامش 
خورد، آن را در رسانه ها مطرح کرد: »سربلندی 
اس��تقلال و قهرمانی سوم اس��تقلال در آسیا و 
کسب ستاره سوم، قولی است که من به هواداران 
طی یک برنامه سه ساله تقدیم خواهم کرد.« 10 
هفته بعد از این وعده، ام��ا خبری از فتح الله زاده 
نبود و او وقتی با حس��اب خالی باشگاه و لیست 
بزرگ بدهکاران روبه رو شد، نامه استعفای خود 
را نوشت تا وعده ستاره سوم هم برای استقلالی ها 
مانند وعده درآمد150میلی��اردی انصاری فرد 

برای پرسپولیس هوا شود!
   مدیران جدید هم راه قبلی ها را می روند

مهدی رسول پناه و احمد سعادتمند که این روزها 
جای مدیران مستعفی پرسپولیس و استقلال را 
گرفته اند هم به نظر می رس��د همان سنگ های 
بزرگ انصاری ف��رد و فتح الله زاده را برداش��ته و 

به دست شان گرفته اند، س��نگ های بزرگی که 
بیشتر نشانه نزدن است و مانند تمام وعده های 
مدیران سابق دو تیم بزرگ پایتخت شاید کمتر 
کسی آن را جدی بگیرد، مانند وعده رسول پناه، 
سرپرست باشگاه پرسپولیس که پس از ورودش 
به باش��گاه گفته بود: »هواداران ب��ه هیچ عنوان 
نگران امور باشگاه و وضعیت تیم نباشند و مشکل 
بدهی ها و پرداخت ها به بازیکنان حل می شود.« 
یک ماه بعد از آن وعده، اما گفته می شود بازیکنان 
پرسپولیس با عملی نشدن وعده های رسول پناه 
تصمیم گرفته ان��د در صورت ش��روع تمرینات 

اعتصاب کنند.
آن سو سعادتمند که تازه چند روزی است حکم 
مدیرعاملی استقلال را گرفته نیز دوشنبه شب 
در برنامه فوتبال برتر به س��بک مدیران سابق از 
وعده هایی گفت که عملی شدنش غیرممکن به 
نظر می رسد: »باید سالی 200 تا 300 میلیارد از 

استقلال پول دربیاید.« 
وعده های رس��ول پناه و س��عادتمند به س��بک 
مدیران گذشته سرخابی ها چاره امروز این دو تیم 
نیست. سابقه نشان داده که چنین وعده هایی نه 
تنها گرهی را باز نکرده، بلکه مشکلات باشگاه ها 
هم بیشتر شده است. بنابراین این مدیران باید 
با واقعیت روبه رو ش��وند و برای حل مش��کلات 
این دو باش��گاه از طریق کاهش هزینه ها اقدام 
کنند، نه اینکه با وعده های بی سرانجام برای دو 
تیم هزینه  بتراشند تا لیست بدهی های شان را 

سنگین تر از قبل کنند.
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فريدون حسن

شیوا نوروزی

 ورزشکاران شاخص 
حرکت مؤمنانه را فراموش نکنند

شیوع کرونا چالشی اساسی برای همه جهان 
به وجود آورده و فعالیت ه��ای اقتصادی، 
اجتماعی و ورزشی مردم را زیر سؤال برده 
اس��ت. در این شرایط بیش��ترین آسیب 
متوجه اقشار آس��یب پذیر و افرادی است 
که درآمدهای روزانه داشتند. ضمن اینکه 
کس��ب و کارها تعطیل ش��ده اند و رعایت 
فاصله اجتماعی و دورکاری نیز مشکلات 
اقتصادی زیادی را به همراه داش��ته است. 
مقام معظم رهبری در این خصوص تدبیر 
داشتند و از همه مردم خواس��تند که از سنت حسنه »حرکت مؤمنانه« 
که ریشه در اخلاق و س��یره اهل بیت)ع( دارد پیروی کنند. تأکید رهبر 
انقلاب نیز بر همین اصل است که اقش��ار مختلف و آنها که توانایی اش را 
دارند دس��ت هموطنان خود را بگیرند. در یک ماه گذشته مردم تلاش 
زیادی در این زمینه کردند و ورزشکاران نیز تا حدودی به میدان آمدند؛ 
برخی فوتبالیست ها و رزمی کاران نیز در کمک به هموطنان فعال بودند. با 
این حال حضور ورزشکاران آنگونه که انتظار می رفت نبود! انتظار می رود 
ورزشکاران اسم و رسم دار و شناخته شده حضور پررنگ تری در این عرصه 
داشته باش��ند، حرکت مؤمنانه را فراموش نکنند و مانند سایر گروه های 
مختلف به میدان بیایند تا یک حرکت انقلابی و همگانی صورت گیرد و در 
تاریخ ماندگار شود. در این زمینه سازمان بسیج ورزشکاران نیز پای کار آمده 
است؛ حرکت جمعی می تواند بار بزرگی را از روی دوش اقشار آسیب دیده 
از کرونا بردارد. در برهه های مختلف و حساس ملت ایران ثابت کرده که 
به مسئله کمک به هموطنان اهتمام دارد و حرکت های حسنه، اجتماعی 
و انقلابی شان همواره تأثیرگذار بوده است. از جامعه ورزش هم این انتظار 
بحق وجود دارد که در ش��رایط ایجاد ش��ده فعالان��ه نقش آفرینی کند. 
مسئولان فدراسیون های ورزشی و وزارت ورزش و جوانان نیز می توانند 
نقش مهمی را ایفا کنند. ضمن اینکه باشگاه های فرهنگی ورزشی با توجه 
به لغو مسابقات و فرصت ایجاد شده بیش از پیش به مقوله »فرهنگی« که 

در نام باشگاه ها ذکر می شود توجه کنند.

يزداني و رفقا عليه کرونا 
درحالی که تمرینات تیم ملی کشتی آزاد به دلیل شیوع ویروس کرونا و 
مطابق دستور ستاد مبارزه با کرونا در ورزش تعطیل است، کشتی گیران 
در ش��هرهای مختلف برای حفظ آمادگی خود تمرینات شان را دنبال 
می کنند. در جویبار هم که خیلی ها آن را پایتخت کشتی جهان می دانند، 
حسن یزدانی نابغه کشتی ایران به همراه علی شعبانی و ایمان صادقی، 
دو ملی پوش دیگر تمرینات خود را به صورت مشترک پیگیری می کنند. 
با اینکه نگرانی هایی بابت سلامتی حسن یزدانی به خاطر ابتلای پدرش 
به ویروس کرونا وجود داشت، او این روزها با آمادگی کامل و بعد از پشت 
سر گذاشتن کامل دوران مصدومیت بعد از جراحی به تمرین می پردازد. 
نزدیکی اوزان علی شعبانی و حسن یزدانی که هر دو ملی پوش هستند به 

آنها کمک می کند تا بتوانند با هم جدی تر تمرین کنند.

مهرعلی باران چشمه

  مسئول شوراي راهبرد 
فرهنگ ورزش

تعويق المپيک فرصتی شد برای استراحت

به تعطيلی يک ساله المپيک دلخوش نباشيد
کس��ب نتای���ج      خبر
درخش���ان در 
رقابت های قهرمانی آس��یا استارت خوبی برای 
حض��ور در المپیک بود، ام��ا تعطیلی اردوهای 
فرنگی کاران بعد از بازگشت به دلیل شیوع کرونا 
برنامه های تی��م بنا را به ه��م زد، خصوصاً که با 
وجود تعطیلی50 روزه تمرین��ات تا تیرماه نیز 
شرایط برای برگزاری تمرینات فراهم نیست و 
این باعث نگرانی سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی 
شده است: »اتحادیه جهانی اعلام کرده تا تیرماه 
نمی توانیم هیچ تمرین گروهی داشته باشیم و 

فدراسیون هم تابع تصمیمات اتحادیه جهانی 
است. تمرینات انفرادی هم به نحوی نیست 
که دلخ��واه ما باش��د. بع��د از تیرماه هم 
مشخص نیست که شرایط به حالت عادی 

برگردد و ما بتوانی��م تمرینات را اس��تارت 
بزنیم.«  بنا همچنین برخلاف بسیاری تعویق 
المپیک را به سود شاگردان جوانش نمی داند: 
»فکر نکنید المپیک یک سال عقب افتاده و ما 
17ماه وقت داریم. این اتفاق برای همه دنیا رخ 
داده و ای��ن را هم باید در نظ��ر بگیریم که فعلًا 

شرایط برگزاری تمرینات را نداریم.«

فیبا با انتشار مطلبی روی سایت 
دنيا حيدري
      بازتاب

خ��ود با اش��اره ب��ه روند رش��د 
بس��کتبال بان��وان در ای��ران به 
تمجید از دختران بسکتبالیست کشورمان پرداخت: »همه واقف 
هس��تند که تیم ملی ایران با چهار پیروزی در جام حذفی آسیا و 
حضور متعدد در مسابقات جام جهانی بسکتبال فیبا و المپیک در 
صحنه بسکتبال آقایان چه قدرتی دارد. این یک واقعیت اثبات شده 
است. با این حال، شاید لازم باشد کم کم به تیم ملی بانوان ایران هم 
توجه بیشتری ش��ود. تیم ملی دختران زیر16 س��ال ایران برای 
نخستین بار در مسابقات قهرمانی آسیا 2017 در بنگلورو بازی کرد 
و چهارم شد. تیم زیر 18سال نیز س��ال 2018 و بعد از21 سال، 
حضور در مسابقات قهرمانی آسیا را بار دیگر تجربه کرد و با شکست 
سنگاپور و گوام پنجم شد. تیم ملی بزرگسالان هم به رغم  یک نبرد 
پرفراز و نش��یب برای ارتقا ب��ه Division A، در حال حاضر در 
مسیری امیدوار کننده قرار دارد. این تیم در آگوست گذشته با کسب 

مقام س��وم مس��ابقات قهرمانی بانوان عمان و نخس��تین مدال 
بین المللی خود تاریخ ساز شد تا ثابت کند که باید توجه بیشتری به 
بسکتبال رو به رشد بانوان ایران شود.« در ادامه این گزارش، سایت 
فدراسیون جهانی بسکتبال با اشاره به اینکه لیگ بسکتبال حرفه ای 
بانوان ایران به سرعت در حال پیشرفت است به بررسی این لیگ 
پرداخت: »12 باشگاه حرفه ای در سوپرلیگ بانوان در پنج ماه اخیر 
با بهترین استعدادهای بسکتبال ایران در آن به رقابت پرداختند که 
تیم گرگان از گروه A و بهمن تهران از گروه B دو تیم برتری بودند 
که به مرحله نهایی راه یافتند. گرگان تنها یک باخت در کل فصل و 
یک شکست در مرحله نیمه نهایی به رهبری ستاره تیم ملی ادنا 
عیسیان داشت که به طور میانگین در هر بازی یک دبل دارد و در 
کنار یکی از بهترین گارد های لیگ، شادی عبدالوند ترکیب خوبی 
را تشکیل داده اند. تیم بهمن نیز با داشتن مثلث قدرتمند دلارام 
وکیلی سعیدعلی و گلش��ید امیدیان این فصل باختی در مرحله 

گروهی و پلی آف نداشته تا قدرت بسکتبال ایران را به رخ بکشد.«

 تمجيد  فيبا 
از پيشرفت دختران بسکتبال ايران

تعویق المپیک به دلیل ش��یوع کرونا 
شميم رضوان

      چهره
واکنش های بسیاری را در دنیای ورزش 
به دنبال داشته، خصوصاً که تمرینات 
تیم های ورزش��ی نیز تعطیل ش��ده، اما برخی چون علی پاکدامن، 
ملی پوش سابر ایران ش��رایط به وجود آمده را بهترین فرصت برای 
اس��تراحت تیم ملی شمش��یربازی می خواند: »فکر می کنم تعویق 
المپیک برای تیم ما خوب شد، چراکه شش، هفت ماه دائم در 
مس��ابقات بودیم و خیلی خس��ته ش��دیم. از طرفی 
پزشکان به من گفته بودند که دو ماه باید استراحت 
کنم و اصلًا با شمش��یر کار نکنم. ضمن اینکه در 
مس��ابقاتی که پشت سر گذاش��تیم هم مقابل 
حریفان مس��تقیم خود از جمله مجارستان و 
آلمان شکست خوردیم و این مسئله باعث شد 
از لحاظ روانی تحت فش��ار باشیم. حالا این 
فرصت را داریم که با یک استراحت خوب 
با قدرت بیشتری به مس��ابقات برگردیم. 
سه، چهار سال پیش می خواستیم در دنیا 
مطرح شویم و به چهارمی دنیا هم رسیدیم. 
اکنون با اس��تراحتی که داریم دوباره می توانیم 
تلاش کنیم که حتی تیم اول یا دوم دنیا شویم، اما قول 
دادن در مورد المپیک اشتباه است، چراکه من تجربه 
حضور در المپیک را دارم و می دانم وقتی ورزشکار از 
خواب بیدار می شود ممکن است آن روز شرایطش از 

همه لحاظ صفر یا100 باشد.«

وعده های در کوزه ای مديران سرخابی ها!
 حاشیه ای بر قول های بی سرانجام مدیران استقلال و پرسپولیس به بهانه برنامه سعادتمند 

برای درآمد سالانه 300 میلیاردی آبی ها

يک ابهام 8 ميليون دلاري
همه چیز در هاله اي از ابهام قرار گرفته، کسي هم پیدا نمي شود که به این ابهام 
پاسخ دهد یا آن را روشن کند؛ تنها چیزي که دیده مي شود یکسري سند است 

و پشت آن حرف هاي توهین آمیز و تهدیداتی که طرفین نثار هم مي کنند.
اما اصل ماجرا چیست؟ تمام دعوا س��ر 8 میلیون دلار ناقابل است )البته 
ازنظر آقایان فدراسیون نشین فوتبال، سرمربي سابق تیم ملي و البته رئیس 
مستعفي فدراسیون با آن قلب رنجور و مریضش!(، والا همه خوب مي دانیم 
که در این وانفساي اقتصادي آلوده به کرونا، 8 میلیون دلار مبلغ بالایي است 
که مي تواند دردهاي بسیاري از مردم کوچه و بازار و حتي همین ورزش را 
حل و فصل کند، اما فوتبالي ها تاکنون با لاپوشاني و هزار و یک ترفند به انواع 

و اقسام مختلف این پول را خرج کرده اند و حالا هم پاسخگو نیستند.
صعود تیم ملي فوتبال به جام جهاني پاداش 20میلیون دلاري فیفا را در 
پي داشت. مبلغي که به گفته تاج بخشي از آن صرف آماده سازي تیم ملي و 
بخشي دیگر نیز هزینه پرداخت جرایم و بدهي ها شد تا فقط 8 میلیون دلار 
آن باقي بماند که با احتساب کمک 1/3 میلیون دلاري فیفا بابت آماده سازي 
کل طلب ایران از فیفا 9/3 میلیون دلار شود. تا اینجاي کار مشکلي نبود، اما 

همه ایرادات زماني نمایان شد که فیفا رقم دقیق طلب ایران را اعلام کرد.
فیفا اعلام کرد کل طلب ایران 7/9 میلیون دلار است که 5/7 میلیون دلار آن 
مربوط به پروژه ها و امور زیربنایي است و تنها 2/2 میلیون دلار آن مربوط به 
پاداش جام جهاني و تتمه آن 20میلیون دلار است. اینجا بود که شاخک  همه 
تکان خورد و سرانجام مشخص شد پاداشي که قرار بود به فوتبال ایران برسد 
چگونه توسط فدراسیون مهدي تاج خرج شده است. امروز مشخص شده 
وقتي کي روش مي گفت فدراسیون در خصوص هزینه ها و خرج ها صادق 
نیست، منظورش چه بوده است. هرچند که شنیده ها حاکي از آن است که 
بخش قابل توجهي از این پول به جیب او سرازیر شده است. کي روش امروز 
همه را به باد توهین گرفته و به دروغگویي و سیاه نمایي متهم کرده است. با 
این حال ما معتقدیم که اول و آخر او باید پولش را مي گرفت و مي رفت تا کار 
به شکایت کشیده نشود، اما سؤال اصلي و مهم این است که مهدي تاج به 
عنوان متولي اصلي فوتبال در آن زمان چه پاسخي براي این ولنگاري مالي و 

این همه دروغ که تا امروز به افکار عمومي گفته شده، دارد؟
تا جایي که یادمان مي آید تاج قرار بود شفاف سازي کند و بیاید توضیح دهد 
که در دوران ریاستش بر فوتبال چه گذشته و او چه کرده، اما آنچه از ظواهر 
اوضاع برمي آید و شنیده مي شود جناب رئیس فعلاً حضور در سواحل اسپانیا 
را به شفاف سازي ترجیح داده  است و حتي فدراسیوني را که به ظاهر بهاروند 

سرپرست آن است از راه دور کنترل مي کند.
به همین راحتي و به همین سادگي میلیون ها دلار از پول فوتبال کشور 
توسط آقایان مدعي مدیریت حیف و میل شد و هرگاه که از آنها در مورد آن 
سؤال پرسیده می شد، سینه جلو می دادند و سر را بالا می گرفتند و می گفتند 
که ما 8 میلیون دلار از فیفا طلب داریم. جالب تر اینکه قرار بود تمام بدهي ها 
و جریمه هاي فوتبال را هم با همین پول پرداخت کنند، چون سراغ هر که 

مي رفتي مي گفت از فیفا طلب داریم.
مهدي تاج امروز کجاست، چرا کسي سراغي از این مدیر متخلف و شاید 
متواري نمي گیرد؟ امروز فوتبال کشور با یک ابهام 8 میلیون دلاري روبه رو 
است ابهامي که هیچ کس به آن پاسخ نمي دهد. این آخرین پرده از فساد 
فدراسیوني است که موارد تخلف و فسادش دیگر سر به آسمان گذاشته، 
اما مس��ئولان قبلي و فعلي اش وقیحانه چشم در چش��م مردم حاضر به 
پاسخگویي نیستند. کي روش که پولش را گرفته و رفته، فرسنگ ها دورتر از 
ایران براي ما خط و نشان مي کشد و ما را که دنبال شفاف شدن اوضاع مالي 
فدراسیون فوتبال هستم به دروغگویي و سیاه نمایي متهم مي کند. البته او 
مقصر نیست، مقصر کساني هستند که حقي را که باید نصیب فوتبال ایران 
مي شد به او پرداخت کردند. یکي پیدا شود تا از این آقایان بپرسد چگونه 
این کار را کردید؟ یکي تاج را پیدا کند و از او بپرسد که شفاف سازي که از آن 
صحبت می کرد، چه شد و البته اوضاع قلب بیمار و رنجورش چطور است؟

 مذاکرات رئال مادرید 
در بحران کرونا متوقف نشده است

تکاپوی کهکشانی ها برای صيد ستاره ها
آسیب جدی ویروس کرونا بر اقتصاد فوتبال جهان و ضررهای هنگفت 
باشگاه های بزرگ هم باعث نشده رئال مادرید فعالیتش را در بازار نقل و 
انتقالات متوقف کند. در روزهایی که همچنان زمان از سرگیری مجدد 
بازی های فوتبال در هال��ه ای از ابهام قرار دارد و بس��یاری از تیم ها برای 
پرداخت دستمزدها و پشت سر گذاشتن این شرایط سخت با مشکلات 
عدیده ای مواجه شده اند، کهکشانی ها با تکیه بر بودجه ای که در اختیار 
دارند، می کوش��ند تا زودتر از بقیه و قبل از آنکه پنج��ره نقل و انتقالات 
تابستانی باز شود بازیکنان مورد نظر خود را از چنگ رقبا د رآورند. به نظر 
می رسد سران این باشگاه برای برآورده کردن انتظارات هواداران و همچنین 

تقویت تیم برنامه ریزی ویژه ای دارند. 
  گزینه اصلی 

زین الدین زیدان اصلاً دوست ندارد بازیکن محبوبش پیشنهادهای اغوا کننده 
سایر تیم ها را بپذیرد. سرمربی فرانسوی از مدیران باشگاه خواسته تمام نفرات 
مدنظرش را به سانتیاگوبرنابئو بکشانند تا این تیم در فصل آتی در خطوط 
سه گانه مشکلی از بابت داشتن مهره های کلیدی احساس نکند. بدون شک 
اصلی ترین گزینه مدنظر زیزو کسی نیست جز کیلین امباپه؛ ستاره این فصل 
پاری سن ژرمن مدت هاست که در تیررس رئالی ها قرار دارد و حتی قبل از 
آنکه با پاریسی ها قرارداد همکاری ببندد نیز پیشنهاد خوبی از مادرید داشت، 
ولی در نهایت دستمزد نجومی پاری سن ژرمن او را در فرانسه نگه داشت. 
مهاجم فرانسوی در سال 2017 سر از متمول ترین تیم فرانسوی درآورد و 
قراردادش نیز تا سال 2022 معتبر خواهد بود. با این حال درخشش امباپه 
در لوشامپیونه از او ستاره ای سرشناس ساخته که حالا در سن 21 سالگی در 
یک قدمی رئال قرار گرفته است. مهاجم فرانسوی که در این فصل 18 گل به 
ثمر رسانده، مذاکراتی جدی با کهکشانی ها داشته و حتی به گفته برخی ها 
کار انتقالش به این تیم نیز تمام شده بود. منتها شیوع کرونا و شرایط بحرانی 
ایجاد شده مانع از رسمی و قطعی شدن این انتقال شد. ضرر 300 میلیون 
یورویی پاری سن ژرمن از کرونا موجب شده راهی جز کاهش دستمزدها باقی 
نماند. کاهش 50 درصدی دستمزدها برای امباپه ای که سالانه نزدیک به 21 
میلیون یورو دستمزد می گیرد، رقمی قابل توجه خواهد بود. البته مسائل 
مالی تنها یکی از دلایل جدایی احتمال��ی او خواهد بود. مهاجم ملی پوش 
برای ترقی بیشتر و رسیدن به جایگاه س��تاره هایی چون مسی و رونالدو 
رؤیای حضور در لالیگا و پوشیدن پیراهن رئال را در سر دارد. از طرفی زیدان 
هموطن او نیز اعتقاد خاصی به سبک بازی امباپه دارد و در این صورت این 

بازیکن نگرانی از بابت حضور در ترکیب اصلی نخواهد داشت. 
  سایر گزینه ها

ارلینگ هالند از دیگر بازیکنانی اس��ت که مدت ها زیر نظر رئال بوده و 
اگر شرایط به خوبی پیش برود فصل آتی یکی از مهاجمان ثابت زیدان 
خواهد بود. در حالی که سرمربی کهکشانی ها از عملکرد این فصل بنزما و 
یوویچ راضی نیست، پیوستن هالند به جمع سفیدپوشان تأثیرات مثبتی 
به همراه خواهد داشت. بازیکن نروژی تا سال 2021 با دورتموند قرارداد 
دارد و اتفاقاً عملکرد راضی کننده ای هم با پیراهن زردپوش��ان داشته 
است. تنها مشکل احتمالی بند آزادسازی مبلغ 75 میلیون یورویی این 

بازیکن از دورتموند محسوب می شود. 
اشرف حکیمی دیگر بازیکن زنبورهاست که برای پیوستن به جمع قوهای 
سفید ابراز تمایل کرده است. مدافع مراکشی دو سال پیش به عنوان بازیکن 
قرضی از رئال به دورتموند رفت و حالا که توانایی هایش را اثبات کرده منتظر 
بازگشت دوباره به برنابئو است. البته او پیشنهادهایی نیز از بایرن مونیخ و 
یووه دارد، اما به گفته خودش مذاکره با رئال برایش در اولویت است. گفته 
می شود زیدان هم خواهان بازگشت حکیمی است. پل پوگبا دیگر هموطن 
زیزو در تیررس رئال مادرید قرار دارد. هافبک فرانسوی منچستریونایتد با 
اینکه تا سال آینده با قرمزها قرارداد دارد، ولی به نظر می رسد پوگبا به بهترین 
پیشنهادش برای ترک اولدترافورد پاسخ مثبت خواهد داد. سال گذشته 
نیز مذاکراتی بین این بازیکن و رئال انجام شد که در نهایت نتیجه ای دربر 

نداشت، اما گویا این بار عزم رئالی ها برای خرید هافبک 27 جدی است. 
مهاجم گابنی آرسنال هم در س��بد خرید سفیدپوش��ان قرار دارد. پیر 
اوبامیانگ تا سال 2021 باید در لندن باقی بماند. با وجود این فرانس فوتبال 
مدعی شده که رئال و بارس��لونا هر دو خواهان این بازیکن هستند. رقم 
پیشنهادی توپچی ها برای فروش اوبامیانگ 60 میلیون پوند بوده و بعید 

نیست که رئال برای خرید این بازیکن راضی به معاوضه یوویچ شود.

 هيچ مسابقه ورزشي انجام نمي شود 
جانشین معاون برنامه ریزی س��تاد مقابله با کرونا در کلانشهر تهران در 
خصوص ادامه رقابت هاي ورزش��ي گفت: »وقتی مس��ابقات المپیک با 
این اهمیت یک س��ال به تعویق می افتد و لیگ های معتبر جهانی مانند 
بوندس لیگا و لالیگا برگزار نمی ش��ود، نباید انتظار داش��ت در کشور ما 
مسابقات برگزار شود، چراکه برای ما هم مانند کشورهای دیگر، سلامت 
ورزش��کاران و مردم اهمیت بیش��تری دارد و فعلًا از برگزاری مسابقات 
جلوگیری می کنیم تا زمانی که ان شاءالله امکان ابتلا به صفر برسد.« مهرزاد 
خلیلیان، سرپرست فدراسیون پزشکي ورزشي هم در این خصوص عنوان 
کرد: »تا 10 اردیبهشت ماه به طور قطعی تمرین تیم ها شروع نخواهد شد و 
ما به تیم ها اطمینان می دهیم که تمام تلاش خود را برای پایان این وضعیت 
انجام می دهیم. در حال حاضر این موضوع که س��ه هفته پیش از شروع 

مسابقات به تیم ها فرصت برای آماده سازی خواهیم داد، قطعی است.«

تکواندو قهرماني آسيا باز هم عقب افتاد 
با اعلام رسمی از سوی اتحادیه تکواندو آسیا، مسابقات قهرمانی آسیا که 
قرار بود 22 تا 26 اردیبهشت ماه به میزبانی »بیروت«  لبنان برگزار شود، 
مجدداً به تعویق افتاد. مسابقات قهرمانی آسیا در بخش های پاراتکواندو، 
پومسه و کیوروگی )انفرادی و تیمی( و در گروه مردان و زنان قرار بود از 
22 تا 26 اردیبهشت ماه به میزبانی لبنان و در شهر بیروت برگزار شود، 
با اعلام رسمی از سوی کی س��وک لی، رئیس اتحادیه تکواندو آسیا با 
توجه به شیوع گس��ترده ویروس کرونا در سراسر جهان برگزاری این 
رقابت ها در تاریخ از پیش تعیین ش��ده لغو شد و زمان برگزاری جدید 
مشخص نیس��ت. پیش از این هم قرار بود این مس��ابقات از 12 تا 16 

اسفندماه سال گذشته برگزار شود.
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